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متن پرسش

نسبت ما و تجدد به بهانه ی تحریم های ایالات متحده آمریکا نسبت مردم و تمدن غرب از وجوهی

چون نسبت مصرف کننده ی مواد مخدر است و توزیع کننده ی آن. هر چند که مردم می بینند که این

توزیع کننده شاید مکار باشد یا انسان درستی نباشد به عهد خود وفادار نباشد، اما در حسرت متاعی

هستند که این توزیع کننده، در مشت دارد. توزیع کننده ای که ممکن است انسان را خوار و خفیف

نماید و آنکه به هیچ قائده و اصولی پای بند نباشد. این مردمان روز به روز بیشتر به خود مخدر می

زنند، هر چند در مراحل اول ندانند که این مخدر چه ها می کند و این ماده عامل فساد و نابودیشان

است. تجدد بزرگ ترین مخدر قرن 21 که حسرت آن دویست سالی است که کشور های توسعه نیافته

را به خود دعوت می کند و در صورت عدم چاره جویی برای آن حال روز مردمان روز به روز نابسامان تر

خواهد شد. حال زمانی این نابسامانی بیشتر می شود که مدام بدون فکر به دوای درد بیماری، این

مردم را سرزنش نمام و از آن طرف به فکر ریشه ای تر حل کردن این مسئله نباشیم و بدتر از آن تمام

فکر و ذکرمان این باشد که تمام توجهمان را به برخورد های سلبی و سطحی محدود نمام و به جای

آنکه فکری به حال خود آگاه کردن خود و فرد نسبت به این بیماری نمام مدام راهکار های خود را به

بستن دست و پای این شخص و حریص تر کردن وی محدود نمام. و یا از آن طرف چون به اصطلاح

اصلاح طلبان در این فضا بدمیم و او برای تشویق هر چه بیشتر استفاده از این مخدر تشویق نمام.

نگاه افراد به ظاهر سالم هم به این جامعه همچون نگاه به یک مجرم است در حالی که این مردمان

بیماران جهان متجدد و یا در حاشیه ی تجدد هستند. حال سوالی که برای بنده پیش آمده است این

است که با نقض برجام و برجام ها مردم ما به خود مخدر بزرگ تری می زنند و یا آنکه با نگاه به تاریخ

جور دیگری رفتار می نمایند؟

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: در اینکه بنا به گفتهی جنابعالی داستان ما، داستان معتادی است که به

زندگی غربی معتاد شده و به راحتی نمیتواند از این اعتیاد دست بردارد؛ بحثی نیست. بحث از آن جا

شروع میشود که آیا در بستر تحریمها میتوان به بهانهی همین تحریمها از این اعتیاد کم کرد؟ آیا به

انسانی که به آن اعتیاد گرفتار است میتوان تذکر داد که راه نجات از این اعتیاد در این تاریخ فراهم

شده است؟ به همان معنایی که حضرت روح االله «رضوانااللهتعالیعلیه» فرمودند اگر آمریکا یک کارِ

مفید کرد، همین تحریم و قطع رابطه با ما بود.



به نظر میرسد دولتمردانِ امروزین ما از این نکته غفلت کردهاند که راه نجات، ادامهی تزریقِ مواد

مخدر نیست، بلکه کمکردنِ آرامآرام آن است به همان شکلی که آمریکا با تحریمهایش برای ما پیش

آورده. ولی چون آمریکا دستِ این دولتمردان را خوانده است، تصور میکند با تحریم بیشتر آنها را

بیشتر تسلیم خود نماید. در حالیکه اگر دولتی انقلابی در میان بود، آمریکا به یکدهم این تحریمها

هم دست نمیزد. امید است مردم با روحیهی انقلابی خود دیر یا زود نظام استکباری صهیونیستی را

مأیوس کنند. موفق باشید 


